# **Comparative Religion**

Did the Bible ever prophesy about the coming of any prophet after the Lord Jesus Christ?

Part 7

Fr. Jacob Nadian
St. Bishoy Coptic Orthodox Church

# Question

In this part, I will continue answering the questions:

The Old Testament is full of killing of men, women and children, so why do we condemn other brutal killing of ISIS, Al Qaida, etc.? Is God of the Old Testament different than God of the New Testament? Is He God of War or Love?

يذكر العهد القديم العديد من أحداث القتل للرجال والنساء والأطفال، فلماذا تدين أحداث القتل البشعة التي يقوم بها إرهابيين مثل داعش والقاعدة وغيرهم؟ هل إله العهد القديم يختلف عن إله العهد القديم يختلف عن إله العهد القديم يختلف عن إله العهد

#### **FALSE CLAIMS**

Here, I will discuss many of their false claims about violence in the Old Testament as commanded by God of the Old Testament. I will address all these claims with its right understanding; as the Lord of Glory commanded.

الادعاءات الكاذبة

في هذه المحاضرة، سوف أناقش ادعاءاتهم أن إله العهد القديم أوصي بالعنف. سأجيب علي كل تساؤلاتهم بالفهم الصحيح، كما أوصاه رب المجد.

# Who is God of the Old Testament?

#### **CLAIM 1:**

Now, let's address their claims about violence in the Old Testament as commanded by God of the Old Testament. In his book, The God Delusion, atheist Richard Dawkins writes a scathing rendition of God as he sees Him in the Old Testament. Dawkins says: "The God of the Old Testament is arguably the most unpleasant character in all fiction: jealous and proud of it; unjust, unforgiving, bloodthirsty..."

Such words are echoed by atheist Charles Templeton who states: "The God of the Old Testament is utterly unlike the God believed in by most practicing Christians... His justice is, by modern standards, outrageous... He is biased, querulous, vindictive, and jealous of his prerogatives."

#### الادعاء 1:

ولنناقش الآن بعض الادعاءات التي تزعم ان إله العهد القديم كان يوصى بالعنف والقتل.

كتب ريتشارد داوكينز في كتابه "الاله الوهم"، وهو انسان لا يؤمن بالله، قال: إن إله العهد القديم هو بلا شك أصعب شخصية خيالية غيورة تعتز بذاتها، غير عادل، غير غفور، عطاش للدماء...

وبالمثل، يقول شارلز تيمبليتون: إن إله العهد القديم ليس هو نفس الأله الذي يؤمن به مسيحيو العهد الجديد... فطبقاً لقوانين الطبيعة، عدله فظيع وشنيع وهو منتقم، جبار، وغيور علي صلاحه.

# Who is God of the Old Testament?

#### CLAIM 1 (cont'd):

I just wonder what is it in the Old Testament that causes these people, and others (Christians and non Christians alike, to use such strong language that has nothing to do with God?

Are such pictures of God accurate?

Does the Old Testament paint a picture of God as nothing more than just a terrorist who is ready to torture or end the lives of anyone who doesn't know about heaven?

الادعاء 1 (تكملة):

اني اتعجب عن ماذا يوجد في العهد القديم الذي يجعل مثل هؤلاء الناس وغير هم من المسيحيين وغير المسيحيين، يهاجمون الله بمثل هذه الألفاظ الشرسة ويصفونه بمثل هذه الصفات العنيفة.

هل هذا الهجوم له ما يدل علي حقيقته؟

هل العهد القديم يرسم صورة خاصة بالله التي تظهر أنه مجرد إرهابي يحب تعذيب الناس الذين لا يعرفون شيئاً عنه وعن سمائه؟

# Who is God of the Old Testament?

CLAIM 1 (cont'd):

For example, front and center in their arguments is the Genesis flood that erased all life from earth except for one particular family:

"And behold, I [God], Myself am bringing floodwaters on the earth, to destroy from under heaven all flesh in which is the breath of life; everything that is on the earth shall die" (Genesis 6:17)

From this verse, it is crystal clear that it is God Himself who is choosing to cause the deaths of untold numbers of men, women, and children.

الادعاء 1 (تكملة):

وعلي سبيل المثال، فهم يركزون في هجومهم علي قصة الفيضان أيام نوح التي أهلك فيها الله كل انسان علي الأرض، ما عدا عائلة واحدة، فقد قال:

"فها أنا آت بطوفان الماء على الأرض لأهلك كل جسد فيه روح حياة من تحت السماء، كل ما في الارض يموت" (تكوين 6: 17)

من هذه الآية نري بوضوح أن الله نفسه هو الذي أصدر حكم الموت علي كل الخليقة علي الأرض شاملاً كل الحيوانات والأطفال والنساء.

# Who is God of the Old Testament?

#### **REPLY 1:**

In Genesis 6, God's judgment upon the world at large is found in these words:

"So The Lord said, 'I will destroy man whom I have created from the face of the earth, both man and beast, creeping thing and birds of the air, for I am sorry that I have made them" (Genesis 6:7)

While the universal flood certainly seems extreme on the surface, we must ask first: why was God sad for creating this world to the extending of wanting to completely destroy this great creation that He made?

#### الرد 1:

في سفر التكوين، اصحاح 6، نقرأ بوضوح لا يصوبه أدنى شك عن حكم الله علي العالم في ذلك الوقت، فيقول: "فقال الرب امحو عن وجه الارض الانسان الذي خلقته الانسان مع بهائم ودبابات وطيور السماء لأنى حزنت انى عملتهم" (تكوين 6: 7)

هذه الآية توضح أمراً هاماً وهو حزن الله أنه خلق هذه الخليقة، فقبلما نهاجم حكم الله، يجب علينا أن نسأل: لماذا حزن الله أنه عمل هذه الخليقة الجبارة ولماذا يمحوها؟

#### Who is God of the Old Testament?

#### REPLY 1 (cont'd):

First, the Bible makes it clear that violence and evil had grown to be extremely pervasive so that it literally touched everything and everyone that existed at that time.

"Then The Lord saw that the wickedness of man was great in the earth, and that every intent of the thoughts of his heart was only evil continually" (Genesis 6:5)

#### REPLY 1 (cont'd):

The Bible indicates that some of the sin was sexual in nature and that the evil permeated and filled the earth:

"Now it came to pass, when men began to multiply on the face of the earth, and daughters were born to them, that the sons of God saw the daughters of men, that they were beautiful; and they took wives for themselves of all whom they chose" (Genesis 6:1-2)

This <u>erases</u> the argument that God drowned 'innocent' people in the flood.

# Who is God of the Old Testament?

#### الرد 1 (تكملة):

أولاً: يوضح لنا الكتاب المقدس أن شر الانسان قد كثر فوق تصور أي نسان لدرجة أنه مس كل الخليقة وكل ما يوجد علي الأرض: "ورأى الرب ان شر الانسان قد كثر في الارض وان كل تصور افكار قلبه انما هو شرير كل يوم" (تكوين 6: 5)

ويشير الكتاب المقدس إلي خطايا جنسية دنسوا بها أنفسهم: "وحدث لما ابتدأ الناس يكثرون على الارض وولد لهم بنات. ان البناء الله رأوا بنات الناس انهن حسنات. فاتخذوا لأنفسهم نساء من

كل ما اختاروا" (تكوين 6: 1 - 2) و هذا يرد علي نقاد العهد القديم بأن الله يقتل أناساً أبرياء.

#### REPLY 1 (cont'd):

Next, during the building of the ark, which lasted at least 100 years, Noah is described as a 'preacher of righteousness' to the people around him:

"And did not spare the ancient world, but saved Noah, one of eight people, a preacher of righteousness, bringing in the flood on the world of the ungodly" (2 Peter 2:5)

# Who is God of the Old Testament?

#### REPLY 1 (cont'd):

This means the people had 100 or so years to listen to the message of Noah and repent of their sin that was bringing the flood waters upon them.

So in the end, we find God using His messenger to proclaim the truth of repentance and judgment before a fully corrupt culture that refused to be moved even after 100 years of being exposed to it. And we find God's mercy being displayed on the one family who followed and obeyed what God had commanded.

#### الرد 1 (تكملة):

ثانياً، لقد تم بناء الفلك في حوالي 100 سنة. وفي هذا الوقت كان نوح البار يكرز وينذر كل الناس بما سيأتي عليهم لكي يرجعوا عن طريقهم الشرير، كقول الكتاب:

"ولم يشفق على العالم القديم، بل انما حفظ نوحاً ثامناً كارزاً للبر إذ جلب طوفانا على عالم الفجار" (2 بطرس 2: 5)

إذن، فالله لم يقضي على العالم بدون انذار وتحذير وتعليم. لقد أعطاهم فرصة 100 سنة ولم يتوبوا عن خطاياهم. هذا يشرح ويؤكد أن مراحم الله الواسعة كانت ومازالت كما هي منذ بدء الدهر لكل من يسمعه ويعمل بوصاياه. وإنقاذ نوح من عالم الشر والفساد دليلاً قاطعاً على عدل الله ورحمته العظيمة.

# Who is God of the Old Testament?

#### **CLAIM 2:**

Why would God of the Old Testament kill the animals?

What animals have to do with people; if they are corrupt?

What earth has to do with corrupt people?

"And <u>all flesh died</u> that moved on the earth:
birds and cattle and beasts and every
creeping thing that creeps on the earth, and
every man" (Genesis 7: 21)

الادعاء 2:

لماذا قتل الله كل الحيوانات علي الأرض؟ من هو ذنب هذه الحيوانات البريئة؟ وما علاقة هذه الحيوانات بالناس وفسادهم علي الأرض؟

"فمات كل ذي جسد كان يدب على الارض من الطيور والبهائم والوحوش وكل الزحافات التي كانت تزحف على الأرض وجميع الناس" (تكوين 7: 21)

# Who is God of the Old Testament?

#### **REPLY 2:**

The Scripture records the sinful effect the Canaanites had on Israel and hence they suffered the consequences of their disobedience:

"They did not destroy the peoples, concerning whom The Lord had commanded them, but they mingled with the Gentiles and learned their works. They served their idols, which became a snare to them. They even sacrificed their sons and their daughters to demons, and shed innocent blood, the blood of their sons and daughters, whom they sacrificed to the idols of Canaan; and the land was polluted with blood. Thus they were defiled by their own works, and played the harlot by their own deeds" (Psalm 106:34-39)

الرد 2:

لقد دنس البشر بعضهم بعضاً وزنوا مع كل الخليقة كما لخصها المرمور قائلاً:

"لم يستأصلوا الامم الذين قال لهم الرب عنهم. بل اختلطوا بالأمم وتعلموا اعمالهم. وعبدوا اصنامهم فصارت لهم شركاً. وذبحوا بنيهم وبناتهم للأوثان. وأهرقوا دما زكيا دم بنيهم وبناتهم الذين نبحوهم لأصنام كنعان وتدنست الارض بالدماء. وتنجسوا بأعمالهم وزنوا بأفعالهم" (مزمور 106: 34 – 39)

#### Who is God of the Old Testament?

#### **REPLY 2:**

Only a complete removal would do--with even the animals needing to be killed--likely due to the practice of **bestiality**.

"Whoever lies with an animal shall surely be put to death" (Exodus 22: 19)

"Nor shall you mate with any animal, to defile yourself with it. Nor shall any woman stand before an animal to mate with it. It is perversion" (Leviticus 18: 23)

"If a man lies with an animal, he shall surely be put to death, and you shall kill the animal. If a woman approaches any animal and lies with it, you shall kill the woman and the animal; they shall surely be put to death; their blood is upon them"

(Leviticus 20: 15-16)

"Cursed be anyone who lies with any kind of animal.' And all the people shall say" (Deuteronomy 27:21)

الرد 2:

ويشرح لنا التاب المقدس كيف أن الشيطان دنس عقل الانسان لدرجة أنه كان يضجع حتى مع الحيوانات، التي حرمها الله: "كل من اضطجع مع بهيمة يقتل قتلاً" (خروج 22: 19) "ولا تجعل مع بهيمة مضجعك فتتنجس بها. ولا تقف امرأة امام

ولا نجعل مع بهيمة مصحفك فننجس بها. ولا نفف ام بهيمة لنزائها انه فاحشة" (لاويين 18: 23)

"واذا جعل رجل مضجعه مع بهيمة فانه يقتل والبهيمة تميتونها. واذا اقتربت امرأة الى بهيمة لنزائها تميت المرأة والبهيمة انهما

يقتلان دمهما عليهما" (لاويين 20: 15 - 16)

"ملعون من يضطجع مع بهيمة ما ويقول جميع الشعب: آمين" (تثنية 27: 21)

# Who is God of the Old Testament?

#### **CLAIM 3:**

We read in Genesis about the destruction of Sodom and Gomorrah and all its people via a direct supernatural act of God:

"Then The Lord <u>rained brimstone and fire on</u>
<u>Sodom and Gomorrah, from The Lord out of the</u>
<u>heavens</u>. So He overthrew those cities, all the
plain, <u>all the inhabitants of the cities</u>, and what
grew on the ground" (Genesis 19:24-25)

الادعاء 3:

نقرأ في سفر التكوين عن حرق سدوم وعمورة وكل الساكنين فيها بنار وكبريت من عند الرب:

"فأمطر الرب على سدوم وعمورة كبريتاً وناراً من عند الرب من السماء. وقلب تلك المدن وكل الدائرة وجميع سكان المدن ونبات الأرض"

(تكوين 19: 24 - 25)

# Who is God of the Old Testament?

#### **REPLY 3:**

#### **Old Testament Scriptures**

"You shall not lie with a male as with a woman. It is an abomination" (Leviticus 18:22)

"If a man lies with a male as he lies with a woman, both of them have committed an abomination. They shall surely be put to death. Their blood shall be upon them" (Leviticus 20:13)

"And there were also perverted persons in the land. They did according to all the abominations of the nations, which the Lord had cast out before the children of Israel" (1 King 14:24)

# الرد 3: الرد 3: العهد القديم: "ولا تضاجع ذكرا مضاجعة امرأة انه رجس" (لاويين 18: 22) "و اذا اضطجع رجل مع ذكر اضطجاع امرأة فقد فعلا كلاهما رجسا انهما يقتلان دمهما عليهما" (لاويين 20: 13) "و كان ايضا مأبونون في الارض فعلوا حسب كل ارجاس الامم الذين طردهم الرب من امام بني اسرائيل" (1 ملوك 14: 14)

# Who is God of the Old Testament?

#### REPLY 3 (cont'd):

#### **New Testament Scriptures**

"For this reason God gave them up to vile passions. For even their women exchanged the natural use for what is against nature. Likewise also the men, leaving the natural use of the woman, burned in their lust for one another, men with men committing what is shameful, and receiving in themselves the penalty of their error which was due. And even as they did not like to retain God in their knowledge, God gave them over to a debased mind, to do those things which are not fitting; being filled with all unrighteousness...

#### REPLY 3 (cont'd):

...sexual immorality, wickedness, covetousness, maliciousness; full of envy, murder, strife, deceit, evilmindedness; they are whisperers, backbiters, haters of God, violent, proud, boasters, inventors of evil things, disobedient to parents, undiscerning, untrustworthy, unloving, unforgiving, unmerciful; who, knowing the righteous judgment of God, that those who practice such things are deserving of death, not only do the same but also approve of those who practice them" (Romans 1:26-32)

# Who is God of the Old Testament?

الرد 3 (تكملة): العهد الجديد:

"لذلك اسلمهم الله الى اهواء الهوان لأن أناتهم استبدان الاستعمال الطبيعي بالذي على خلاف الطبيعة. وكذلك الذكور ايضا تاركين استعمال الانثى الطبيعي اشتعلوا بشهوتهم بعضهم لبعض فاعلين الفحشاء ذكورا بذكور ونائلين في انفسهم جزاء ضلالهم المحق. وكما لم يستحسنوا ان يبقوا الله في معرفتهم اسلمهم الله الى ذهن مرفوض ليفعلوا ما لا يليق. مملوئين من كل اثم و زنى وشر وطمع وخبث مشحونين حسدا وقتلا وخصاما ومكرا وسوءا. نمامين مفترين مبغضين لله ثالبين (يسب ويلعن الآخرين) متعظمين مدعين مبتدعين شرورا غير طائعين للوالدين. بلا فهم ولا عهد ولا حنو ولا رضى ولا رحمة. الذين اذ عرفوا حكم الله ان الذين يعملون مثل هذه يستوجبون الموت لا يفعلونها فقط بل ايضا يسرون بالذين يعملون"

(رومية 1: 26 - 32)

REPLY 3 (cont'd):

**New Testament Scriptures** 

"Do you not know that the unrighteous will not inherit the kingdom of God? Do not be deceived. Neither fornicators, nor idolaters, nor adulterers, nor homosexuals, nor sodomites, nor thieves, nor covetous, nor drunkards, nor revilers, nor extortioners will inherit the kingdom of God. And such were some of you. But you were washed, but you were sanctified, but you were justified in the name of the Lord Jesus and by the Spirit of our God" (1 Corinthians 6:9-11)

# Who is God of the Old Testament?

الرد 3 (تكملة):

العهد الجديد:

"ام استم تعلمون ان الظالمين لا يرثون ملكوت الله لا تضلوا لا زناة و لا عبدة اوثان و لا فاسقون و لا مابونون و لا مضاجعو ذكورو لا سارقون و لا طماعون ولا سكيرون ولا شتامون ولا خاطفون يرثون ملكوت الله. وهكذا كان اناس منكم لكن اغتسلتم بل تقدستم بل تبررتم باسم الرب يسوع وبروح الهنا" (1 كورنثوس 6: 9)

REPLY 3 (cont'd):

**New Testament Scriptures** 

"knowing this: that the law is not made for a righteous person, but for the lawless and insubordinate, for the ungodly and for sinners, for the unholy and profane, for murderers of fathers and murderers of mothers, for manslayers, for fornicators, for sodomites, for kidnappers, for liars, for perjurers, and if there is any other thing that is contrary to sound doctrine, according to the glorious gospel of the blessed God which was committed to my trust" (1 Timothy 1:10)

# Who is God of the Old Testament?

الرد 3 (تكملة):

العهد الجديد:

"عالما هذا ان الناموس لم يوضع للبار بل للأثمة والمتمردين، للفجار والخطاة، للدنسين والمستبيحين، لقاتلي الآباء وقاتلي الأمهات، لقاتلي الناس، للزناة، لمضاجعي الذكور، لسارقي الناس، للكذابين، للحانثين (الذي لا يفي بالنذر والقسم والعهد)، وان كان شيء آخر يقاوم التعليم الصحيح" (1 تيموثاؤس 1: 9 - 10)

#### REPLY 3 (cont'd):

#### **New Testament Scriptures**

"For if God did not spare the angels who sinned, but cast them down to hell and delivered them into chains of darkness, to be reserved for judgment; and did not spare the ancient world, but saved Noah, one of eight people, a preacher of righteousness, bringing in the flood on the world of the ungodly, and turning the cities of Sodom and Gomorrah into ashes, condemned them to destruction, making them an example to those who afterward would live ungodly" (2 Peter 2:4-9)

# Who is God of the Old Testament?

الرد 3 (تكملة):

العهد الجديد:

"لأنه ان كان الله لم يشفق على ملائكة قد أخطأوا بل في سلاسل الظلام طرحهم في جهنم وسلمهم محروسين للقضاء. ولم يشفق على العالم القديم بل انما حفظ نوحا ثامنا كارزا للبر اذ جلب طوفانا على عالم الفجار. وإذ رمد مدينتي سدوم وعمورة حكم عليهما بالانقلاب واضعا عبرة للعتيدين ان يفجروا. وأنقذ لوطا البار مغلوبا من سيرة الأردياء في الدعارة. اذ كان البار بالنظر والسمع وهو ساكن بينهم يعذب يوما فيوما نفسه البارة بالأفعال الاثيمة. يعلم الرب ان ينقذ الاتقياء من التجربة ويحفظ الاثمة الى يوم الدين معاقبين" (2 بطرس 2: 4 - 9)

REPLY 3 (cont'd):

God always warns and gives time for repentance and return:

"He also opens their ear to instruction, and commands that they turn from iniquity. If they obey and serve Him, they shall spend their days in prosperity, and their years in pleasures. But if they do not obey, they shall perish by the sword, and they shall die without knowledge. But the hypocrites in heart store up wrath; they do not cry for help when He binds them. They die in youth, and their life ends among the perverted persons" (Job 36:10-14)

# Who is God of the Old Testament?

الرد 3 (تكملة):

ربنا دائماً يحذر وينذر ويعطي وقت للتوبة والرجوع:

"ويفتح اذانهم للإنذار ويأمر بان يرجعوا عن الأثم. ان سمعوا واطاعوا، قضوا ايامهم بالخير وسنيهم بالنعم. وان لم يسمعوا فبحربة الموت يزولون، ويموتون بعدم المعرفة. اما فجار القلب فيذخرون غضبا لا يستغيثون اذا هو قيدهم. تموت نفسهم في الصبا وحياتهم بين المابونين" (أيوب 36: 10 - 14)

REPLY 3 (cont'd):

God always warns and gives time for repentance and return:

"Therefore my people have gone into captivity, because they have no knowledge; their honorable men are famished, and their multitude dried up with thirst" (Isaiah 5:13)

"My people are destroyed for lack of knowledge. Because you have rejected knowledge, I also will reject you from being priest for Me; because you have forgotten the law of your God, I also will forget your children" (Hosea 4:6)

# Who is God of the Old Testament?

الرد 3 (تكملة):

ربنا دائماً يحذر وينذر ويعطي وقت للتوبة والرجوع:

"لذلك سبي شعبي لعدم المعرفة وتصير شرفاؤه رجال جوع وعامته يابسين من العطش" (أشعياء 5: 13)

"قد هلك شعبي من عدم المعرفة. لأنك انت رفضت المعرفة، ارفضك انا حتى لا تكهن لي. ولأنك نسيت شريعة الهك، انسى انا ايضا بنيك" (هوشع 4: 6)

#### **FALSE CLAIMS**

In our next presentation, I will address more of their false claims about violence in the Old Testament as commanded by **God of the Old Testament**. I will address all these claims with its right understanding; as the Lord of Glory commanded.

#### الادعاءات الكاذبة

في المحاضرة القادمة، سوف أناقش ادعاءات أخري أن إله العهد القديم أوصي بالعنف. سأجيب علي كل تساؤلاتهم بالفهم الصحيح، كما أوصاه رب المجد.

# Remember:

#### Our Loving God of the Old Testament

From the above examples, we see a distinct pattern emerging from the judgments brought by God upon various peoples:

- God declares an annihilation form of judgment to stamp out a cancer.
- The judgments are for public recognition of extreme sin.
- Judgment is preceded by warning and/or long periods of exposure to the truth and time to repent.
- Remember how parents, teachers, government and even countries send instructions and/or warning before applying any type of punishment or rewards.

# Remember:

#### **Our Loving God of the Old Testament**

This is what God did from day one of creation and to the end.

Remember what the Lord said:

"But if a wicked man turns from all his sins which he has committed, keeps all My statutes, and does what is lawful and right, he shall surely live; he shall not die. None of the transgressions which he has committed shall be remembered against him; because of the righteousness which he has done, he shall live. Do I have any pleasure at all that the wicked should die?' says the Lord God, 'and not that he should turn from his ways and live? But when a righteous man turns away from his righteousness and commits iniquity, and does according to all the abominations that the wicked man does, shall he live? All the righteousness which he has done shall not be remembered; because of the unfaithfulness of which he is guilty and the sin which he has committed, because of them he shall die'" (Ezekiel 18:21-24)

# Remember: Our Loving God of the Old Testament

وهذا ما يفعله السيد الرب من بدئ الخليقة وإلي الأبد، حيث ينذر ويحذر ويعلم:

"فاذا رجع الشرير عن جميع خطاياه التي فعلها وحفظ كل فرائضي وفعل حقا وعدلا فحياة يحيا. لا يموت. كل معاصيه التي فعلها لا تذكر عليه. في بره الذي عمل يحيا. هل مسرة اسر بموت الشرير يقول السيد الرب. ألا برجوعه عن طرقه فيحيا. واذا رجع البار عن بره وعمل اثما وفعل مثل كل الرجاسات التي يفعلها الشرير افيحيا. كل بره الذي عمله لا يذكر. في خيانته التي خانها وفي خطيته التي اخطأ بها يموت" (حزقيال 18: 21 – 24)

# Remember:

#### **Our Loving God of the Old Testament**

- Any and all 'innocent' adults are given a way of escape with their families; sometimes all given a way to avoid judgment via repentance or leaving a particular region. It should also be noted that expulsion from a land was the most common judgment, not extermination.
- This pattern goes all the way back to the ejection of Adam and Eve from the Garden of Eden: "So He drove out the man; and He placed cherubim at the east of the garden of Eden, and a flaming sword which turned every way, to guard the way to the tree of life" (Genesis 3:24).
- Someone is almost always saved (redeemed) from the evil culture.

# Remember:

"Then many false prophets will rise up and deceive many" (Matthew 24: 11)

"For false christs and false prophets will rise and show great signs and wonders to deceive, if possible, even the elect" (Matthew 24: 24)

"For false christs and false prophets will rise and show signs and wonders to deceive, if possible, even the elect" (Mark 13: 22)

"But there were also false prophets among the people, even as there will be false teachers among you, who will secretly bring in destructive heresies, even denying The Lord who bought them, and bring on themselves swift destruction" (2 Peter 2: 1)

# Remember:

The truth is: God warned us from false prophets

"ويقوم انبياء كذبة كثيرون ويضلون كثيرين" (متي 24: 11)

"لأنه سيقوم مسحاء كذبة (كما يسمي الأحمديين ان ميرزا غلام أحمد هو المسيح الرابع) وانبياء كذبة ويعطون آيات عظيمة وعجائب حتى يضلوا لو أمكن المختارين أيضاً" (متي 24: 24)

"لأنه سيقوم مسحاء كذبة وانبياء كذبة ويعطون آيات وعجائب لكي يضلوا لو أمكن المختارين أيضاً" (مرقس 13: 22)
"ولكن كان ايضا في الشعب انبياء كذبة كما سيكون فيكم ايضا معلمون كذبة الذين يدسون بدع هلاك وإذ هم ينكرون الرب الذي اشتراهم يجلبون على أنفسهم هلاكاً سريعاً" (2 بطرس 2: 1)